
Voorzitter, vandaag is het hoogtepunt voor de raad, en geeft de gemeenteraad als hoogste 

orgaan in deze stad haar boodschappenlijstje af aan het college. Vandaag stelt de Raad haar 

kaders. Het college en de organisatie verwerken onze bestelling in de Programmabegroting. 

Voor nu dus geen amendementen, die bewaren we voor november als het college onverhoopt 

onze boodschappen niet goed begrepen heeft. Voor ons ligt een verstandige Kadernota; geen 

nieuwe grote plannen, maar doorpakken en uitvoeren waar we aan begonnen zijn.  

 

We zijn tevreden met de beantwoording in de Kadernota met betrekking tot een veerkrachtig 

energienetwerk. De focus op de door EENLokaal aangehaalde energiehubs kunnen we 

waarderen, want deze zullen een rol spelen in de oplossing van netwerkcongestie.  

 

Deelname aan minimaal twee culturele activiteiten is fors afgedwaald van onze ambitie van 80% 

naar 41% in 2021. EENLokaal wil de subsidies verdubbelen voor amateurgezelschappen die 

actief zijn met actieve cultuurparticipatie; een structurele stijging van 240.000 Euro, omdat in 

de Kadernota hoofdzakelijk passieve participatie genoemd wordt. Wij willen ook dat actieve 

cultuurparticipatie een belangrijk prestatieafspraak wordt binnen de huidige verstrekte 

subsidies aan de grote culturele instellingen.  

 

De financiën halen we o.a. uit de Bestemmingsreserves. Wij stellen voor de Reserve 

Vastenavondkamp voor 345.000 Euro op te heffen, omdat we inmiddels het plan Geresstraat 

hebben.  

 

Venlo participeert niet in het project Delta Rhine Corridor maar plekken in Venlo zullen 

drastisch op de schop moeten, zoals het weer openhalen van de Kaldenkerkerweg in Tegelen en 

dat vraagt op ambtelijke capaciteit. EENLokaal verwacht een sterke lobby om de bijkomende 

kosten bij de participanten te laten landen. Omdat er geen “aftapkraantje” in Venlo is en wij dus 

niet de vruchten van dit project kunnen plukken zien wij in de Programmabegroting dan ook 

graag een reservering terug voor het geval dat enkele gebakken peren toch in Venlo genuttigd 

moeten worden.  

 

Een elektricien, loodgieter, installateur van glasvezelkabels of stukadoor komt nu steeds vaker 

van over de grens. We moeten een actievere rol spelen in het stimuleren van technische 

opleidingen. De breed aangenomen motie “investeer in Techniek” van EENLokaal, riep op tot het 

ondersteunen en faciliteren van het technisch onderwijs in Venlo. Er zit nog ruim drie ton in de 

Reserve Versterking beroepsonderwijs Wij verwachten in de Programmabegroting dan ook 

concrete voorstellen terug te zien om deze motie uit te voeren.  

 

Onlangs kwam de Onderwijsgroep Buitengewoon met voorstellen voor de gezamenlijke 

nieuwbouw op het Kazerneterrein. Op de locaties Wildveld en aan de Velddijk in Tegelen komen 

dan mogelijk twee hectares beschikbaar, waar zo’n 70 woningen kunnen worden gerealiseerd. 

College; we zijn benieuwd of u deze kans met beide handen aangrijpt en zien graag in de 

Programmabegroting hoe u hier invulling aan gaat geven. 

De aandacht die EENLokaal vroeg en kreeg over Kunstmatige Intelligentie, doet ons deugd. Het 

gaat hier om blijvende aandacht, die vaak juridisch en technisch van aard is. Het belangrijkste 

zijn en blijven de mensen, die de systemen gebruiken, daarom moeten de medewerkers 

centraal staan; onze fractie zal de vinger aan de pols houden.  

 

Gelukkig wordt de urban-scene aangehaald in deze kadernota. Er moet meer plek en 

gelegenheid komen voor allerlei subculturen waarin jongeren zichzelf kunnen zijn en elkaar 

kunnen doen ontplooien. Er is een koppeling met andere culturele activiteiten en heeft sterke 

https://gemeenteraad.venlo.nl/Vergaderingen/Besluitvormende-raadsvergadering/2023/03-november/11:00/Aangenomen-moties/Mc-Motie-Investeer-in-Techniek-Aangenomen-1.pdf


raakvlakken met zingeving, positieve gezondheid, eenzaamheidsbestrijding, noem maar op. We 

zien reikhalzend uit naar de financiële vertaling in de Programmabegroting. 

 
Bij “Huishoudens met kinderen in armoede” is het de ambitie om het percentage van 8,2% naar het 

landelijk gemiddelde van 6,7% terug te brengen.  Ook onze ouderen hebben geldzorgen, die breed 

bespreekbaar moeten worden, want zij ervaren immers veel schaamte, zijn te trots om een 

aanvraag te doen en vaak niet digitaal vaardig. De onlangs gelanceerde voorzieningen-wijzer is 

een enorme positieve vooruitgang. Opgeleide vrijwilligers en professionals ondersteunen 

inwoners bij het aanvragen van voorzieningen. Maak daarom breed bekend waar deze hulp te 

krijgen is en investeer in het digitaal vaardig maken van ouderen.  

 

EENLokaal wil delen van het scenario van “hoop”, reactiveren. Vanuit de Voorjaarsnota zal er 

vanaf 2026 structurele ruimte ontstaan. Wij zien dan ook graag dat het terugdringen van 

zwerfafval de plek terugkrijgt in de reguliere Programmabegroting, 230.000 Euro per jaar. Bij 

dit laatste onderwerp zou het plaatsen van containertuintjes met stoepcommunicatie in 

laaggeletterde taal en stickers met symbolen een oplossing zijn om afvaldumping en 

bijgeplaatst afval rondom ondergrondse containers terug te dringen.  

 

Het aandeel jeugdbescherming ligt in Venlo op 1,7% ten opzichte van 1% landelijk in het eerste 

halfjaar van 2023. Om deze reden wil EENLokaal dat de post Jeugdzorg teruggeplaatst wordt in 

de reguliere begrotingen 2026 en 2027 voor 749.000 Euro jaarlijks.  

 

Voor het jaar 2027 staat er een post van 3.764.000 Euro om de lokale lasten niet te doen 

stijgen. Wij verzoeken u om deze incidentele post terug te zetten in de reguliere begroting en 

het overschot van de jaarrekening 2023 hiertoe te gebruiken. Bij de behandeling van het 

jaarresultaat 2023 zullen wij hier uitgebreid aandacht aan besteden.  

 

EENLokaal is blij dat de op handen zijnde inrichting van een centraal digitaal loket voor 

burgerinitiatieven genoemd wordt. Na een motie en een amendement is er hiervoor 120.000 

Euro beschikbaar, dus we verwachten dat dit bedrag ingezet gaat worden in de begroting. Het 

doet ons goed dat u uitvoering geeft aan het kader burgerbetrokkenheid en zien uit naar de 

uitrol van de omnichannel strategie.  

In de Programmabegroting lazen we dat uiterlijk in de eerste helft van 2024 een onderzoek zou 

volgen naar het plaatsen en beheren van extra afvalbakken voor hondenpoepzakjes, het 

plaatsen van hekwerken om open hondenlosloopgebieden en extra inhuur voor handhaving; 

een hele kluif. Wij zien hiervan niets terug in deze Kadernota en gaan er dan ook van uit dat in 

de tweede helft van dit jaar de realisatie wordt uitgevoerd. In deze Kadernota laat u ons immers weten dat, 

ik citeer: “Wij achten het verstandig om het resterende deel van onze bestuursperiode aandacht 

te geven aan de projecten en ontwikkelingen die al in gang zijn gezet”. Het duurt immers al veel te 

lang en de belofte van het coalitieakkoord zal nu eens eindelijk moeten worden uitgevoerd. EENLokaal zal 

in november óf tevreden zijn óf met een noodzakelijk amendement komen.  

 

Onlangs werd het thema Verkeersveiligheid door de collega’s van de VVD op de agenda gezet. 

Wij verwachten in de programmabegroting een GVVP-achtige structuur te zien waarin de 

gemeentelijke planning en de daaraan gekoppelde uitvoering in balans gebracht worden met de 

grotere verkeersknelpunten die Venlo onveilig maken. Begin met het plukken van het 

zogenaamd laaghangend fruit.  

We pleiten opnieuw voor Zoen en Zoef zones bij scholen. We roepen het college op om in 

gesprek te gaan met de scholen en te inventariseren waar er behoefte is aan zulke zones en om 

dan te onderzoeken waar deze ingericht kunnen worden.  



De brugverbinding tussen Blerick en de Boekend blijft een levensgevaarlijk gedrocht. Een oud 

idee van de PvdA moesten we maar weer eens van stal halen; verplaats de brug over de A73 bij 

de Floriade naar de Boekend. 

Na de unaniem aangenomen motie in 2017 met de titel “vijf miljoen om meer te doen” over 

maatregelen tegen geluidsoverlast door snelwegen, zijn een aantal maatregelen uitgevoerd. Er 

is nog een ruim budget over om meer locaties te ontdoen van overtollige decibellen, met name 

aan de A73 ter hoogte van de Vossener en vooral in Belfeld. We trokken in juni 2022 een 

vervolgmotie terug, in afwachting van een aantal mogelijke scenario’s. EENLokaal vraagt het 

college nu om snel met een onderzoek te komen, waaruit blijkt hoe we deze resterende gelden 

het best kunnen inzetten en in de begroting met budget te komen om deze geluidsknelpunten 

te mitigeren. Wij hechten er veel waarde aan om onze wensen omtrent de mitigerende 

maatregelen met enkele uitroeptekens te benadrukken!!! 

Wereldwijd heeft 1 op de 6 mensen een handicap. De ambitie ‘Venlo als toegankelijke stad’ 

start bij 100% invoering van de Lokale Inclusie Agenda, maar ook bij bewustwording aangezien 

niet iedere handicap zichtbaar is. Door aan te sluiten bij het wereldwijde ‘Hidden Disabilities 

Sunflower-netwerk’ kunnen medewerkers van de gemeente worden getraind om dit symbool te 

herkennen en hulp of ondersteuning te bieden aan de dragers hiervan. Treedt met deze 

organisatie in contact om te kijken wat mogelijk is. Wij gaan u voorzien van de juiste gegevens. 

 

In deze Kadernota vinden we niks terug van de toezegging voor de realisatie van twee openbaar 

toegankelijke invalidetoiletten bij nieuw aan te leggen of bestaande fietsenstallingen. Wij 

verwachten dit te kunnen terugvinden in de Programmabegroting.  

 

Het aanbod van stageplekken voor kwetsbare kinderen in het voorgezet speciaal onderwijs, 

bijvoorbeeld bij Ulingshof, is zo beperkt dat een deel van de kinderen en leerkrachten met 

busjes naar Reuver op en neer moeten rijden. Gemeenschapsaccommodaties komen “handjes” 

tekort en zullen blij zijn met stageplekken waar deze leerlingen hand- en spandiensten kunnen 

verzorgen. EENLokaal verzoekt het college te onderzoeken op welke wijze de 

Gemeenschapaccommodaties een bijdrage kunnen leveren aan stageplaatsen voor leerlingen en 

kinderen met een beperking.  

 

Voorzitter, aansluitend aan onze opmerking “Doorpakken en Uitvoeren” in het begin van onze 

spreektekst leggen we de nadruk op de uitvoering van het plan Binnenstad Venlo en de 

centrumplannen Blerick en Tegelen. Met name het vergroenen heeft wat ons betreft prioriteit 

dat helpt tegen hittestress en het maakt onze centra een fijne plek om te verblijven; blijf die 

inzet in het vizier houden. Luister daarbij ook goed naar de plannen van alle stakeholders, 

zoals bijvoorbeeld de Werkgroep Trots op Blerick, die stevig aan de slag is gegaan. Ga en blijf 

daarmee in gesprek is onze oproep en neem mee wat kan; we lezen het wel in de 

Programmabegroting. 

 

In het nieuwe regeringsakkoord lezen we dat werkgevers verantwoordelijk worden voor de 

overlast en kosten veroorzaakt door arbeidsmigranten. Ze moeten daarvoor afspraken gaan 

maken met gemeenten. Onze motie “Niet Gerechtigde Arbeidsmigranten” leverde een 

toezegging op van de wethouder. De maatschappelijke verantwoordelijkheid van werkgevers 

wordt door het college breed uitgedragen bij alle contacten met onze relevante partners. 

 

Een goede inbreng bij de Kadernota kan alleen maar in combinatie met de Omgevingsanalyse, 

het voorlopig Jaarresultaat, en Meetbaar Venlo. De uitkomst van de Stadspeiling 2023 was in 

januari beschikbaar, maar nog niet verwerkt in Meetbaar Venlo, dus moeten we kaders stellen 

met data uit 2021. Wij zien dan ook graag dat de Stadspeiling onderdeel wordt van de 



publicatiesystematiek binnen de P&C cyclus, inclusief de verwerking van die gegevens in 

Meetbaar Venlo; als dit extra financiële middelen of menskracht vergt, dan zien wij de 

voorstellen in de Programmabegroting graag tegemoet. De werkgroep Meetbaar Venlo, 

bestaande uit leden van de fracties EENLokaal, GroenLinks, VVD en Denk dient een motie in met 

de opdracht aan de Gemeenteraad om de Rekenkamer Meetbaar Venlo te evalueren en hierin te 

adviseren. 

  


